
Zápis z jednání Ekonomické komise Akademického senátu MU (EK AS) 

ustavené Akademickým senátem MU (AS MU) ve volebním období 2021-2024 

  

Termín konání: pondělí 31. 10. 2022 ● 15:00-16:00 ● Ekonomická zas. míst. RMU + MS Teams 

Přítomni: doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D.; doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D.; Ing. Mgr. Jana 

Juříková, Ph.D.; Mgr. David Novák; MUDr. Michal Jurajda, Ph.D.; Mgr. Damir Solak; doc. PhDr. 

David Zbíral, Ph.D.; PhDr. Markéta Horáková, Ph.D.; doc. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc.; prof. 

RNDr. Jan Slovák, DrSc; Ing. Mgr. Martin Stachoň; doc. RNDr. Tomáš Pitner, Ph.D.; JUDr. Ivana 

Pařízková, Ph.D.; 

Omluveni: Mgr. Tomáš Sedláček; 

Nepřítomni: RNDr. Matej Antol, Ph.D. 

  

Hosté:  

 AS MU: Mgr. Josef Menšík, Ph.D. (předseda AS MU) 

RMU: Mgr. Marta Valešová, MBA (kvestorka) 

Ing. Lenka Hrdličková (vedoucí ORF RMU) 

JUDr. Kateřina Kvítková (ředitelka PrávO) 

Program:  

1) Úvod 

2) Souhrnná zpráva o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast (za rok 

2021) 

3)  Záměr uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti ve prospěch MU 

(Biopharma Hub)  

4) Záměr uzavřít směnnou smlouvu k pozemkům mezi MU a společností CD XXI, a.s. 

(víceúčelový sportovní areál UKB)  

5) Záměr uzavřít Dodatek č. 1 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy mezi MU 

a Statutárním městem Brnem   

6) Nákup přístrojů pro CEITEC MU 

7) Různé 

 

1) Úvod 

Předseda EK přivítal přítomné, konstatoval komisi za usnášeníschopnou a následně předal slovo 

kvestorce, která krátce představila první předkládaný bod. 



2) Souhrnná zpráva o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast (za rok 

2021) 

Kvestorka představila čtyři obchodní společnosti a jednu z neziskových organizací, ve kterých má 

MU majetkový podíl a zpravila členy komise o výsledcích jejich činnosti za rok 2021.  

• Netcope Technologies, a.s., od 15.2.2022 změněn název na Magmio, a.s., majetková účast 

MU je 3,94 %, zisk z roku 2021 rozdělen ve formě dividend.  

• Institut biostatistiky a analýz, s.r.o., majetková účást MU 7 %. 

• Biology Park Brno a.s., majetková účast 25 %, aktuálně chce ale MU ze společnosti vystoupit 

a odkoupit nemovitost Biology Park v areálu Univerzitního kampusu v Bohunicích. 

Hospodaření za rok 2021 skončilo ziskem, dividendy nevypláceny. 

• CasInvent Pharma, a.s., původní majetková účast MU 35 %, od 8. 8. 2022 sníženo na 23,03 %.  

• CyberSecurity Hub, z.ú. v roce 2021 pouze přípravná fáze.  

 

EK AS MU bere na vědomí obsah dokumentu „Souhrnná zpráva o činnosti a hospodaření 

právnických osob, v nichž má MU účast, za rok 2021“ a nemá k němu věcné výhrady. 

Pro: 11, Proti: 0, Zdržel/a se: 0 

 

3) Záměr uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti ve prospěch MU 

(Biopharma Hub)  

4) Záměr uzavřít směnnou smlouvu k pozemkům mezi MU a společností CD XXI, a.s. 

(víceúčelový sportovní areál UKB)  

5) Záměr uzavřít Dodatek č. 1 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy mezi MU 

a Statutárním městem Brnem   

 

JUDr. Kvítková dohromady představila body 3-5, posléze hlasováno en bloc.  

 

EK AS MU doporučuje AS MU vyslovit souhlas s prezentovanými majetkovými operacemi, jež 

jsou v programu na zasedání AS MU vedeny jako body 7-9. 

Pro: 11, Proti: 0, Zdržel/a se: 0 

  



6) Nákup přístrojů pro CEITEC MU  

Kvestorka představila tento bod. Jedná se o nákup přístrojů pro CEITEC – v rámci projektu „Národní 

ústav pro výzkum rakoviny“ / NPO program EXCELES/ se konkrétně jedná o Sekvenátor, který bude 

umístěn na pracovišti Centrální laboratoře Genomiky. V rámci projektu „CORMIC“ / výzva OP JAK 

TEAMING/ pak přístroj Přímý detektor elektronů s energiovým filtrem pro TEM. 

 

Diskuse:  

Mgr. Novák přednesl, že by bylo vhodné takovéto body předkládat s podrobnějšími detaily o 

zmiňovaných přístrojích, jelikož by pomocí toho bylo možné si udělat i např. lepší představu o ceně 

takového přístroje. Kvestorka navrhla, že by se toto mohlo otevřít v rámci zasedání AS MU.  

JUDr. Kvítková uvedla, že přílišná či přesná specifikace při výběrovém řízení by ale mohla být přímo 

protiprávní (je nutné mít otevřené VŘ, neomezovat se na určitého výrobce již při zadávání). 

Každopádně by ale byla pro VŘ minimálně omezující.  

Mgr. Solak uvedl, že by v rámci doplňovaných kritérií mohly být zveřejněny i základní parametry 

VŘ (např. jaká by byla použita kritéria). 

 

Po diskusi bylo rozhodnuto, že o tomto bodu bude po doplnění hlasováno per rollam.  

 

7) Různé 

Mgr. Solak se kvestorky dotázal na nový ekonomicko-personální systém, kdy je v rámci Plánu 

realizace strategického plánu uvedeno, že dojde ke spolupráci s výhercem soutěžního dialogu výběru 

dodavatele a implementaci systému. Kvestorka uvedla, že momentálně ještě není znám konečný vítěz, 

dochází k naceňování jednotlivých systémů od vybraných společností v rámci soutěžního dialogu.  

Druhý dotaz směřoval úpravě Pravidel sestavování rozpočtu pro rok 2023, což byl jeden v bodů 

zveřejněný v zápisu z porady vedení MU. Kvestorka uvedla, že se jedná pouze o malé změny. 

Mgr. Novák se zeptal kvestorky ohledně Plánu investičních aktivit, konkrétně bodu týkajícího se 

spojení pavilonů D30 a D29 v rámci kampusu. Kvestorka uvedla, že se jedná o spojení pavilonů, ale 

hlavní částí bude komplexní technologická rekonstrukce pavilonu D30. 

Předseda EK apeloval na členy komise, aby se příštího zasedání EK, pokud možno, účastnili 

v prezenční formě.  

 

Zasedání bylo ukončeno v 16.00. 

 

 



 

Zapsala: Markéta Vlachová 

Ověřil: Vladimír Hyánek 

  


